
 

IZVJEŠTAJ O RADU HJS 

Kratki osvrt na rezultate ostvarene u 2019. godini1 

 

Kontinuitet uspješnog djelovanja 

Iako, vrlo slično kao i u 2018. godini možemo zaključiti o usporenom napretku kad je riječ o ostvarivanju 

vrhunskih sportskih rezultata, 2019. godina je godina koju obilježava kontinuitet u svim drugim 

aktivnostima HJS-a. I nadalje možemo biti ponosni na uspjehe naših sportaša, trenera i klubova koji su 

i u 2019. godini pokazali da se mogu uspješno nositi s međunarodnom konkurencijom, osobito kad je 

riječ o mlađim uzrastima. 

Kao i prethodnih godina, HJS je djelovao na nekoliko područja kako bi se osigurali svi uvjeti za postizanje 

što boljih sportskih rezultata. Uz organizaciju velikih natjecanja u Zagrebu (Kadetski kup i GP) i 

Dubrovniku (seniorski EJU kup), te Poreču (Judo festival i znanstvena konferencija), aktivno se djelovalo 

na postizanje što veće medijske vidljivosti saveza i 'priča o judu' u svim medijima (tisak, TV i društvene 

mreže) kako bi judo postao što popularniji sport u Hrvatskoj. 

Značajni napori ulažu se u privlačenje i zadržavanje sponzora kako bi se osigurala dostatna sredstva za 

potrebe naših reprezentacija i specijalne projekte. Nastavlja se dobra suradnja s krovnim 

organizacijama – HOO-om, te EJU i IJF-om. 

 

Vrlo dobri sportski rezultati 

Prema mišljenju Stručno-trenerske komisije, HJS-a nastavlja i dalje s uspješnim djelovanjem u domeni 

struke i edukacije ali u 2019. godini ne i u rezultatskoj sferi djelovanja, tj. nisu ispunjeni svi željeni ciljevi. 

Sportski ciljevi su ispunjeni kad je riječ o mlađim uzrastima – kadetskom uzrastu kao i mlađim 

seniorima, U23 i djelomično kad se radi o seniorskoj konkurenciji. 

Kadetkinje Ana V. Puljiz i Katarina Krišto osvojile su medalju na EP, dvije medalje na SP kao i prvo i treće 

mjesto na EYOF-u, ostvarivši plan osvajanja medalje. U juniorskom uzrastu istaknule su se H. Vuković i 

P. Pavić osvojivši treća mjesta na EPU21, dok je na SP osvojeno peto mjesto, no važno je da je ostvaren 

kontinuitet o ovoj konkurenciji. Mlađe seniorke Z. Miočić i T. Topolovec osvojile su brončane medalje 

na EP U23 i time osigurale kontinuitet osvajanja odličnih rezultata u ovome uzrastu. 

U seniorskoj konkurenciji, B. Matić osvaja svoju treću brončanu medalju na EP, a Z. Kumrić peto mjesto 

što su odlični rezultati, ali nedovoljni kako bismo zaključili o napretku seniorskih vrhunskih rezultata. 

Ovim rezultatima treba pridodati i medalje K. Prodan na GP-ima što govori o njezinom velikom 

potencijalu.  

 
1 Izvještaj je sastavljen korištenjem izvještaja predsjednika Stručno-trenertske komisije, prof. dr.sc. H. Sertića. 



Prije dvije godine ustanovljena kvalitetna suradnja sa našim fizioterapeutom Denisom Beljićem  kao i 

liječnikom dr.sc. Goranom Vrgočem, dr.med., je nastavljena i ostvaruje odlične rezultate. Rad u 

reprezentacijama bio je izuzetan glede predanosti radu i zalaganja izbornika i trenera. Nastavilo se s 

organizacijom priprema u Hrvatskoj te se trend zajedničkih okupljanja povećava i stvara se izuzetno 

kvalitetna atmosfera između članova reprezentacije i svih sudionika priprema.  

Zaključak: Nastavljaju se značajni rezultati u svim mlađim uzrasitma, iako i nadalje s manjim brojem 

muških natjecatelja. Nastavljaju se i vrlo dobri seniorski rezultati na EP, ali bez medalja na SP. Potrebno 

je detaljnije analizirati rezultate kao i pretpostavke ostvarivanja još boljih seniorskih rezultata. 

 

Edukacija i znanstveni rad 

Za postizanje vrhunskih sportskih rezultata u velikoj je mjeri zaslužan rad trenera, ali i svih drugih 

sportskih djelatnika. Prema izvještaju STK komisije, edukacijski dio je već od prije uhodan i obavlja se 

u suradnji s Kineziološkim fakultetom Sveučilišta u Zagrebu odnosno Studijskim centrom za izobrazbu 

trenera na kojem i dalje studiraju studenti i studentice iz našeg saveza.  

Nastavljena je i organizacija znanstveno stručne konferencije o judu, i to petu godinu zaredom Hrvatska 

ugošćuje najeminentnije znanstvenike i stručnjake u okviru znanstveno-stručne konferencije: 

„Primjenjiva istraživanja u judu“. Bili su zastupljeni autori i sudionici iz 10 zemalja s tri kontinenta 

(Europa, Afrika i Južna Amerika) koji su tijekom konferencije predstavili 20-tak radova.  

Također je održan 21. trenerski licencni seminar i seminar za Kyu i DAN ispitivače, s radnim naslovom 

„Poboljšanje rada u klubovima“.  Seminar  jrobuhvatio vrlo zanimljive teme koje je s velikim 

zanimanjem pratilo preko 140 sudionika. Predavači su bili EJU eksperti, koji su održali praktična 

predavanja, uz aktivno sudjelovanje naših stručnjaka i Slaviše Bradića, Ivana Segedija i Hrvoja Sertića. 

Drugi dio seminara, onaj za  Kyu i Dan ispitivače vodio je Slaviša Bradić te Kodokan kata eksperti. U 

2019. godini održan je i redoviti, godišnji sudački seminar pod rukovodstvom Davora Marinića. 

Zaključak: Edukacija trenera i sudaca je važna zadaća HJS-a, a aktivnosti su kontinuirane i sve uspješnije 

iz godine u godinu. Redovito se održavaju trenerski licenčni i sudači seminari, a intenziiraju se i kata 

aktivnosti. Kroz organizaciju konferencija potiče se znanstveni rad u judu pa u budućem razdoblju sve 

ove aktivnosti daju dobru osnovu za osmišljavanje različitih projekata i njihovu prijavu za financiranje 

EU fondovima. 

 

Sportska baza: klubovi i natjecatelji 

Kad je riječ o sportskoj bazi i nadalje vrijedi analiza navedena u izvještaju za 2018. godinu. Za postizanje 

velikih sportskih rezultata izuzetno je važno povećati relativno malu bazu judaša u Hrvatskoj. To je 

dugoročni problem našeg sporta, a povezan je s financiranjem, kadrovima i infrastrukturom – bez sva 

tri preduvjeta nije moguće povećavati broj judo klubova kao niti povećavati broj natjecatelja. 

Zaključak: Kako nema značajnijih pomaka u broju natjecatelja u seniorskom uzrastu, to je dugoročan 

ograničavajući činitelj razvoj hrvatskoj juda. Uz to, udio ženske populacije stagnira, pa su potrebne 

stalne promocijske aktivnosti privlačenja ženske populacije u judo, čemu pridonose odlični rezultati 

naših natjecateljica u svim uzrastima. 



Kontinuitet u organizaciji velikih natjecanja i manifestacija 

Posljednjih desetak godina, redovite organizacije velikih natjecanja kao i povremene organizacije 

europskih prvenstava postale su pomalo i zaštitnim znakom rada HJS-a. Uz to što se takvim 

organizacijama omogućuje našim mladim natjecateljima stjecanje prvih iskustava na domaćem 

tatamiju, a time i ostvarivanja dobrih rezultata, velike priredbe su privlačne našim sponzorima, znatno 

pridonose popularnosti juda u Hrvatskoj zbog uključenosti medija. 

Zbog višestrukih koristi koje nam donose organizacije velikih međunarodnih natjecanja, potrebno ih je 

i nadalje organizirati, osobito s obzirom na uigrane timove koji su sposobni organizatori, a donose nam 

i partnerstvo s našim krovnim organizacijama, EJU i IJF-om. 

Zaključak: I nadalje je potreban kontinuiran rad i napor HJS-a usmjeren na organizaciju velikih 

međunarodnih natjecanja i priredbi. Posebne manifestacije kao što je Judo festival u Poreču stvaraju 

pozitivnu sliku našeg sporta i saveza i medijski su sve privlačnije. 

 

Posebni projekti i mediji 

S obzirom na dugoročan cilj HJS-a vezan uz popularizaciju juda već se dulji niz godina osmišljavaju 

posebni projekti saveza koji bi mogli pozitivno djelovati na ostvarivanje takvog cilja. 

Takav je projekt „Judo u škole“ koji se ostvaruje zahvaljujući našim članicama u nekoliko gradova kako 

bi se što veći broj školske djece uključio u redovito treniranje juda. Judo je uključen u školske sportove 

i redovito se sudjeluje u regionalnim i nacionalnom školskom prvenstvu, a zbog sličnih ciljeva potpisan 

je i sporazum o suradnji s EJU u 2018. godini. Projekt je sporadično financiran i sredstvima SDUŠ-a, 

sadašnje Uprave za sport unutar Ministarstva turizma i sporta. Uz to mnogi naši klubovi su aktivni u 

obilježavaju Svjetskog dana juda. 

Sve najznačajnije aktivnosti predstavljene su u našoj publikaciji Judo Magazin čiji je deseti broj 

predstavljen u broju 10. U sljedećem će se broju predstaviti aktivnosti saveza i naši rezultati u 2019. i 

2020. godini. 

Kako je u prethodnim izvješćima zaključeno jedan od najvećih iskoraka dogodio se i u medijskoj 

prezentaciji i medijskoj popraćenosti našeg sporta koja raste iz godine u godinu, a dokaz je svih naših 

aktivnosti unapređenja juda. 

Zaključak: Projekt „Judo u školama“ potrebno je i dalje intenzvirati kao i nadalje planirati različite 

specijalne projekte kojima će se povećavati popularnost juda u zemlji. Tu je popularnost potrebno i 

stalno pratiti i utjecati na medijsku prezentaciju aktivnosti saveza koji se ne odnose samo na postignute 

natjecateljske rezultate. 

Sponzorstva i financije; upravljanje i suradnje 

Jedna od najvažnijih pretpostavki ostvarenja aktivnosti HJS-a odnosi se na financije saveza. Uz 

financijsku potporu HOO-a (redoviti program, razvojni programi, treneri), potrebno je ostvariti i 

značajna sponzorska sredstva uz druge izvore vlastitih sredstava. S obzirom na sve težu situaciju u 

našem gospodarstvu i konkurenciju drugih sportova, i u 2019. godini ostvarena su dostatna sredstva 

za većinu predviđenih akcija. 



Kao i prethodne godine i tijekom 2019. godine UO je održao 3 sjednice uz više usmenih konzultacija, 

dok su se komisije sastajale prema potrebi. Putem organizacije međunarodnih natjecanja i putem 

osobnih djelovanja, suradnje s EJU i IJF-om se nastavljaju. 

Zaključak: Budžet HJS-a u 2019. godini omogućio je realizaciju velikog dijelapredviđenih aktivnosti; 

sponzorska sredstva se povećavaju, ali je potrebno uložiti napor u pronalaženju novih izvora 

financiranja. Raznovrsnost poslova saveza sve je veća, pa je potrebno stalno povećavati znanja i 

kompetencije vezano uz određene aktivnosti. 

  

Zaključno 

Iako je riječ o godini kontinuiteta većine aktivnosti saveza, očekivanja su, osobito kad je riječ 

o vrhunskim sportskim rezultatima izuzetno velika pa se napredak čini nedovoljnim. 

Kontinuitet dokazuju ostvareni sportski rezultati i medalje u svim uzrastima ostvarene na 

europskim prvenstvima kao i brojne aktivnosti saveza. 

Sve su nam aktivnosti omogućile i vrlo dobru medijsku prezentaciju i sve veću 

prepoznatljivost juda u Hrvatskoj.  

U sljedećem razdoblju napori se moraju pojačati kako bismo ostvarili preduvjete, i 

financijske i kadrovske za ostvarenje željenih, većih sportskih rezultata – zahvaljujem na 

suradnji i čestitam svima na ostvarenim rezultatima. 

 

Dr.sc. Sanda Čorak, v.r. 

Predsjednica HJS 
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